

## EEX to launch new Panamax Freight Futures

Dear Trading Participants,

The European Energy Exchange (EEX) will expand its Dry Freight product suite with the launch of new Panamax Freight Futures.

### Product setup

The new products will be available in the EEX trading system as follows:

#### Freight Futures (available for trade registration as of 9 May 2022):

Short Code	Name
P8AM	Panamax P1A_82 Month Future
PE8M	Panamax P1E_82 Month Futures
PB8M	Panamax P2A_82 Month Futures
PF8M	Panamax P2E_82 Month Futures
PC8M	Panamax P3A_82 Month Futures
PG8M	Panamax P3E_82 Month Futures
PREM	Panamax P6_82 Month Futures

Further details on the new products can be found on the EEX website in the [EEX Contract Specifications for Trade Registration](#) and in the [EEX product code list](#).

### Trading hours

The new Panamax Freight Futures are available for trade registration on all EEX Exchange Days from 08:00 to 18:00 CE(S)T.

### Transaction fees

The following standard transaction fees for dry bulk trip time charter freight apply according to the [EEX AG price list](#) and [ECC price list](#).

Transactions in	EEX fees	ECC fees	Total fees
Futures on Dry Bulk Trip Time Charter Freight	\$ 3.60 per d	\$ 1.40 per d	\$ 5.00 per d

### Membership/Product Assignment

All trading participants admitted at EEX for the dedicated product group and approved by ECC to trade EEX Derivatives will automatically receive access to the new products. In case you want to opt-out from this automatic assignment, please contact the Member Readiness Team ([memberreadiness@ecc.de](mailto:memberreadiness@ecc.de) or phone +49 341 24680-261).

### Technical access

The new Panamax Freight Futures will automatically be made available in the Cleartech Portal. Product code mappings are the Short Codes above. For any queries on the technical access, please contact [marketops@eexasia.com](mailto:marketops@eexasia.com).

Please do not hesitate to contact us in case of any further questions.

Yours sincerely,

EEX Market Operations

T +49 341 2156-222

[trading@eex.com](mailto:trading@eex.com)

## EEX führt neue Panamax Freight Futures ein

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

die European Energy Exchange (EEX) erweitert ihr Produktangebot am Terminmarkt um neue Frachtfutures.

### Produktsetup

Die neuen Terminprodukte werden wie folgt im Handelssystem der EEX zur Verfügung stehen:

#### Frachtfutures (verfügbar für Trade Registration ab 9. Mai 2022):

Short Code	Name
P8AM	Panamax P1A_82 Month Future
PE8M	Panamax P1E_82 Month Futures
PB8M	Panamax P2A_82 Month Futures
PF8M	Panamax P2E_82 Month Futures
PC8M	Panamax P3A_82 Month Futures
PG8M	Panamax P3E_82 Month Futures
PREM	Panamax P6_82 Month Futures

Nähere Informationen zu den Produkten finden Sie auf der EEX-Website in den [EEX Kontraktsspezifikationen für Trade Registration](#) sowie in der [EEX Produktcode-Liste](#).

## Handelszeiten

Die neuen Panamax Frachtfutures stehen an allen EEX-Handelstagen von 8:00 bis 18:00 Uhr ME(S)Z zur Trade Registration zur Verfügung.

## Entgelte

Für die Registrierung von Futures auf Dry Bulk Trip Time Charter-Frachtraten fallen gemäß der [EEX AG Preisliste](#) und [ECC Preisliste](#) folgende Entgelte an:

Transaktionen in	EEX fees	ECC fees	Total fees
Futures auf Dry Bulk Trip Time Charter Frachtraten	3,60 \$/d	1,40 \$/d	5,00 \$/d

## Zulassung/Produktzuordnung

Alle Handelsteilnehmer, die bereits an der EEX für die Produktgruppe zugelassen und durch die ECC zum Börsenhandel von EEX Terminprodukten anerkannt sind, erhalten automatisch Zugang zu den neuen Produkten. Bei mögliche Fragen kontaktieren Sie bitte das Member Readiness Team ([memberreadiness@ecc.de](mailto:memberreadiness@ecc.de) oder +49 341 24680-261).

## Technischer Zugang

Die neuen Panamax Fracht-Futures werden automatisch im Cleartech Portal zur Verfügung gestellt. Für die Zuordnung der Produktcode können die oben genannten Short Codes verwendet werden. Bei Rückfragen zum technischen Zugang wenden Sie sich bitte an [marketops@eexasia.com](mailto:marketops@eexasia.com).

Für Fragen stehen wir Ihnen selbstverständlich gerne zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

EEX Market Operations

T +49 341 2156-222

[trading@eex.com](mailto:trading@eex.com)